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15.  Hospodaření společnosti – prim. Rektor informoval 
o stavu financí na účtech Psychiatrické společnosti. 

16.  Kongres Ostrava, standardy – prof. Raboch – schůz-
ka se bude konat před příští schůzí výboru PS. Ubyto-
vání a účast na kongresu je pro členy výboru PS zdar-
ma.

17.  Dny světla – měly by se konat dne 10. 10. 2013, 
prof.  Raboch informoval, že do  konce června bude 
informace, jestli se akce uskuteční nebo ne, příprava 
vázne pro malý zájem sponzorů.

18.  Licenční smlouvy – vyřizuje p. Kamarádová.
19.  Cestovní zprávy – prof. Raboch informoval o zprá-

vě prof.  Höschla ze zasedání EPA v  Nice, výbor 
prof. Höschlovi blahopřeje k získání ceny.

20.  WPA konference – konference v Bukurešti se zúčast-
nil prof. Raboch, konferencí v Istanbulu a ve Vídni se 
zúčastní prof. Raboch a prof. Češková.

21.  Špindlerův Mlýn 2014 – probíhá příprava konference 
pod vedením prof. Rabocha.

22.  Různé 
–  Prim. Rektor – do  příště je třeba podat návrh 

na rozdělení povinností péče o www stránky spo-
lečnosti.

–  Dr.  Herman upozorňuje na  problematiku přede-
pisování léků při propouštění pacientů z  lůžkové 
péče do péče ambulantních zařízení. 

–  Dr. Herman upozorňuje na problematický termín 
nejzávažnější duševní poruchy.

–  Prof. Češková vznesla dotaz, jaká jsou kritéria, kte-
rá musejí splnit lůžka akutní psychiatrické péče.

–  Výbor společnosti odsouhlasil snížení členských 
poplatků pro rodiče na  rodičovské dovolené 
o 50 %, tj. 225 Kč.

23. Přihlášky nových členů – novými členy společnosti 
se stávají – MUDr. Martina Michálková, PL Bohnice, 
MUDr. Monika Klírová, PCP Praha, MUDr. Martin 
Hejzlar, PO nemocnice Ostrov, MUDr.  Jana Tomáš-
ková, PL Havlíčkův Brod, a MUDr. Eva Kubicová, PK 
Brno.

Zapsali MUDr. Petr Možný, Stanislava Holadová

 1.  Kontrola zápisu 
–  prof.  Papežová předá dopis k  podpoře linky psy-

chologické pomoci,
–  dvě odpovědi na stížnosti vypracoval prim. Možný,
–  výbor vzal na vědomí dopis MZ, ve kterém je kon-

statováno, že nedošlo k  omezení lázeňské péče 
pro psychiatrické pacienty. Dr.  Vaněk uveřejní 
na  stránkách společnosti odkaz na  článek prim. 
Novotného v  časopise Česká a  slovenská Psychi-
atrie 5/2012, týkající se postupu při vyplňování žá-
dostí o lázeňskou péči, a přidá vlastní komentář,

–  provedena kontrola údajů v adresáři členů výboru PS, 
–  nasazování léků v  lůžkových zařízeních s  ohle-

dem na indikační omezení – v zájmu lepší spolu-
práce mezi ambulancemi a lůžkovými zařízeními. 
MUDr.  Možný napíše upozornění na  tento pro-
blém a  rozešle ředitelům psychiatrických léčeben 
a primářům psychiatrických oddělení,

Z jednání výboru Psychiatrické sPolečnosti čls jeP

dne 5. června 2013 

–  článek od prof. Höschla ohledně nákladů na léčbu 
jednotlivých onemocnění mozku, rozeslal e-mai-
lem všem členům výboru.

 2.  Problematika pedopsychiatrie – řed. MUDr. Hodko-
vá, MUDr. Matýs a doc. Paclt informovali o jednání 
na MZ ohledně uznání samostatného oboru pedopsy-
chiatrie. Žádají, aby výbor PS podpořil jejich stano-
visko v těchto bodech: 1) uznání pedopsychiatrie jako 
samostatného lékařského oboru; 2) zlepšení financo-
vání pedopsychiatrických lůžek, aby nebyla ztrátová; 
3) zařazení dětí do 15 let na pedopsychiatrických od-
děleních automaticky do kategorie 5. Výbor se shodl 
na podpoře všech bodů, ale bylo zdůrazněno, že by 
specializace měla vycházet ze společného psychiatric-
kého kmene a vzdělávací programy by měly zajistit vzá-
jemnou průchodnost v rámci specializace obou oborů. 

 3.  Standardy akutních psychiatrických lůžek – prim. 
Tuček referoval o činnosti Národního referenčního 
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centra ve vztahu k systému hodnocení DRG u psychi-
atrických diagnóz. 

Dále podal zprávu o výběrovém řízení na akutní 
lůžka v PL Bílá Voda v březnu 2013. V následné deba-
tě bylo konstatováno, že výbor PS by měl hájit kvalitu 
poskytování akutní psychiatrické péče, aby jednotli-
vé kraje byly tlačeny ke zlepšení podmínek poskyto-
vání této péče, včetně časové dostupnosti. Výbor by 
měl aktivně upozorňovat MZ i zdravotní pojišťovny 
na nedostatky v této oblasti a žádat nápravu.

Výběrového řízení na MZ ohledně akutní péče 
v PL Kroměříž 12. 6. 2013 se za výbor PS zúčastní 
prim. Tuček.

 4.  Čestné členství PS – přišel návrh na udělení 
prof. MUDr. Žourkové, všichni členové výboru návrh 
schválili.

 5.  Web společnosti – prim. Rektor navrhl, aby každý člen 
výboru PS a revizní komise PS měl odpovědnost za urči-
tou část webu. Návrh s konkrétními jmény byl schválen. 

 6.  Projednána účast členů revizní komise PS na od-
borných akcích pořádaných PS. 

 7.  Doporučené postupy – MUDr. Uhlíková informo-
vala výbor o přípravě Doporučených postupů, které 
budou prezentovány na konferenci v Ostravě.

 8.  Reforma péče o duševní zdraví – proběhla diskuse 
o potřebě pružných informací o reformě pro výbor 
společnosti. Bude osloveno MZ ČR, aby byl jmeno-
ván oficiální komunikátor mezi výborem PS a MZ 
ČR, který se bude účastnit zasedání výboru PS.

 9.  Anotace odborných kongresů – jmenování komise, 
která bude posuzovat umístění anotací odborných 
akcí na web společnosti.

 10.  Placení členských příspěvků do EPA a WPA – nahlá-
šení počtu členů PS. 

 11.  Sekce PS – Sekce pro hypnózu oznámila změny ve ve-
dení sekce po volbách, výbor PS vzal na vědomí.

 12.  Léková politika (Actavis) – doc. Anders informoval 
o tom, že Evropská léková komise chystá dokazování 
původu substancí pro výrobu léků. Dále informoval, 
že praktičtí lékaři žádali o uvolnění preskripce mir-

tazapinu a venlafaxinu, byl schválen jen mirtazapin. 
Námitka společnosti Actavis oproti snížení úhrady 
Zoleptilu v rámci referenčního úhradového systému 
byla uplatněna po termínu pro dovolání účastníka 
řízení, v silách odborné společnosti není toto roz-
hodnutí zvrátit. Výbor společnosti bude hledat cesty, 
jak podobným záležitostem předcházet. Astra Zeneca 
přestává dotovat Seroquel Prolong, takže jeho cena se 
zvýší. Alternativou je Quetiapin retard Teva.

13.  Telefonická konference výboru EPA – zúčastnil se jí 
prof. Höschl. 

14.  Granty na cesty na konference v zahraničí – schvá-
lení konkrétní úhrady za účast MUDr. Bartečka 
na kongresu v Japonsku v rámci Ceny výboru PS. 

15.  Změna vyhlášky ohledně způsobilosti k řízení mo-
torových vozidel – bude řešit sekce návykových ne-
mocí.

16.  Výkon psychoterapie v adiktologii – výbor PS se 
připojí k Psychoterapeutické společnosti a AKP s pro-
testem vůči schválení nových výkonů „adiktologická 
terapie“ (individuální, skupinová a rodinná), které 
svou náplní odpovídají psychoterapii. Má je provádět 
adiktolog (i bakalář nebo zdravotní sestra s kursem) 
bez výcviku v psychoterapii.

17.  Vyjádření ministra spravedlnosti k neoznámení 
trestného činu – výboru PS přišel dopis od ministra 
Blažka se zdůvodněním, proč nebude udělena výjim-
ka pro psychiatry ohledně sdělování trestných činů, 
s nimiž se jim svěřili jejich pacienti, a že trvá povin-
nost trestný čin hlásit. 

18.  Vyúčtování konference WPA 2012 – dodal prof. Ra-
boch.

19.  Přihlášky nových členů – schváleny všechny žádosti 
o členství. MUDr. Marika Vondráková, PO Pardu-
bice, MUDr. Jakub Dehner, PL Opava, MUDr. Jana 
Peichlová, PO Slaný, PhDr. Milena Bučková, Psych. 
amb. Praha 10.

20.  Organizace Purkyňových schůzí – MUDr. Hollý 
upozornil, že je na nich malá účast, vyzval členy vý-
boru PS, aby přemýšleli, jak je zatraktivnit. 

Zapsali MUDr. Petr Možný, Stanislava Holadová

inzerce

Denní psychoterapeutické sanatorium DPS „Ondřejov“, s.r.o.
Klánova 300/62, Praha 4-Hodkovičky

pořádá
7.–8. listopadu 2013 v Denním psychoterapeutickém sanatoriu „Ondřejov“
14. ročník konference Integrativní přístup v terapii psychóz.

Letošní ročník bude na téma:

DOMOV A PSYCHÓZA
7. a 8. 11. 2013, 9:00–18:00 – odborný program

Poplatky za konferenci:
– do konce září: 800 Kč/1 den, 1000 Kč/2 dny
– od začátku října: 1000 Kč/1 den, 1500 Kč/2 dny
Studenti a důchodci mají 50% slevu.

Poplatky zasílejte na účet:
43-8996260297/0100, Var. S. 2013, do zprávy pro 
příjemce uveďte své jméno.

Přihlášky posílejte a další informace žádejte na:  
konference@ondrejov.cz
Žádáme o akreditaci ČLK, AKP, ČAS


